



Shiye Yuan

Beijing

+86 10 8524 9477
shiye.yuan@hankunlaw.com

PRACTICE AREAS

- Tax planning

PROFESSIONAL EXPERIENCE

Mr. Yuan joined Han Kun Law Offices in early 2020 and leads the firm's tax practice. Before that, Mr. Yuan began his career as a tax practitioner in 2004 and has worked for two of the Big 4 accounting firms for more than 15 years. Mr. Yuan was an M&A tax partner with KPMG. In the area of PE/VC, Mr. Yuan implements tax optimizations throughout the whole PE/VC lifecycle, especially offering stable and predicted tax resolutions in ever-evolving tax regimes. In the area of M&A and capital markets, Mr. Yuan provides flexible, feasible tax arrangements, properly balancing between tax savings and compliance, to design transaction structures that can withstand potential challenges from investors and listing authorities. In the area of wealth management and stock option incentives, Mr. Yuan has expertise in designing focused tax arrangements for different participants in light of their particular individual needs, appropriately considering both tax savings considerations and asset security needs.

EDUCATION

Mr. Yuan received an LL.B. degree from Tsinghua University and a Master of Science in Law and Accounting from the London School of Economics.

QUALIFICATIONS

Member of the PRC Bar
PRC Tax Agent Qualification

WORKING LANGUAGES

Chinese, English



袁世也

北京

+86 10 8524 9477
shiye.yuan@hankunlaw.com

业务领域

- 税务规划

工作经历

袁世也律师从 2020 年年初加入汉坤律师事务所，并负责税务相关业务。袁世也律师 2004 年开始税务相关咨询工作，曾经在两家四大会计师事务所工作 15 年，并任毕马威并购重组税务合伙人。在私募股权基金领域，袁世也律师能够将税务优化安排贯彻到募投管退的整个生命周期中，尤其擅长在不断演进的税收政策和监管环境中，为客户提供稳定的可以预期的税务解决方案。在并购重组和资本市场层面，袁世也律师善于结合监管要求提供可执行的灵活的税务安排，在节税的同时保障交易的税务遵从度，能够有效应对未来的来自投资人和监管机构的质疑和挑战。在个人财富管理和新经济企业股权激励领域，袁世也律师善于从不同参与人的视角出发，设计更优针对性的税务安排，有效平衡高净值个人的节税诉求和资产安全诉求。

教育背景

袁世也律师于 2003 年获得清华大学法学学士学位，于 2004 年获得伦敦政治经济学院法律与会计硕士学位。

执业资格

中华人民共和国律师执业资格
中华人民共和国注册税务师资格

工作语言

中文、英文